

## **Unofficial Translation**

### **Statement by the Ministry of Foreign Affairs and Expatriates on the Houthi targeting of the city of Marib**

**07.02.2021**

In a blatant defiance of the international community's calls for a political and peaceful end to the war in Yemen, the Houthi Terrorist Militias launched, in the early hours of today Sunday, February 7, a large-scale attack on the governorates of Marib and Al-Jawf, and targeted with ballistic missiles and drone bombs residential areas, killing 3 civilians and wounding dozens others.

This terrorist attack and military escalation confirm the Government of Yemen's repeated warnings that Houthis do not believe in peace and only thrive by the sounds of cannons. The Houthis exacerbate the humanitarian disaster through their continued use of violence and targeting innocent civilians, including hundreds of thousands of Internally Displaced People, who have fled from the Houthis' brutality to the city of Marib.

While the Government of Yemen reaffirms its commitment to the peace process in Yemen, it calls on the international community and the United Nations to condemn these attacks and hold the perpetrators accountable. The Government reserves its legitimate right to protect the Yemeni citizens and its responsibility to maintain the security and safety of the Yemeni territories through respond to such attacks.

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ



الجمهورية اليمنية  
وزارة الخارجية وشؤون المغتربين  
مكتب الوزير

الرقم:

التاريخ / / ١٤٤ هـ

الموافق ٧ / ٢ / ٢٠٢١ م

المرفقات:

## بيان وزارة الخارجية وشؤون المغتربين حول استهداف الحوثيين لمدينة مأرب

07.02.2021

في تحدي صارخ لكل الأصوات الدولية المناهية بإيجاد حل سياسي للحرب في اليمن، أقدمت ميليشيا الحوثي الإرهابية منذ فجر اليوم الأحد ٧ فبراير بشن هجوم واسع في محافظتي مأرب والجوف، كما استهدفت خلال هذا الهجوم المستمر الأحياء السكنية في مدينة مأرب باستخدام الصواريخ الباليستية والطائرات المسيرة المفخخة، ما تسبب في استشهاد 3 مدنيين وإصابة العشرات.

إن هذا الهجوم الإرهابي والتصعيد العسكري من قبل هذه الجماعة الإرهابية يؤكد ما حذرت منه الحكومة اليمنية مرارا وتكراراً بأن هذه الجماعة لا تؤمن بالسلام ولا تحيا إلا على أصوات المدافع، وإنها ماضية في استخدام سلوك العنف والقوة واستهداف المدنيين الأبرياء ومئات الألاف من النازحين الذين فروا من بطشها الى مدينة مأرب، وهو ما يفاقم من الكارثة الإنسانية.

وفي الوقت الذي تجدد فيه الحكومة اليمنية تأكيدها على التزامها بمسار السلام في اليمن، فإنها تدعو المجتمع الدولي والأمم المتحدة لإدانة هذه الهجمات ومحاسبة مرتكبيها، فإنها تؤكد على تمسكها بحقها المشروع في حماية المواطنين اليمنيين والرد على مثل هذه الهجمات انطلاقاً من مسؤوليتها بالحفاظ على أمن وسلامة الأراضي اليمنية.

